
ORTAOKUL ve 
İMAM HATİP LİSESİ 



KUR’AN-I KERİM’İ OKUMAYA GİRİŞ 



Cezim,  
harflerin harekesiz olarak 

okunmasını sağlar. Harekeli bir 
harf cezimli bir harfle birleşince 

Türkçedeki sessiz harfle biten 
kapalı hece biçimi oluşur. 

Örneğin, üstünlü hemze ile 
cezimli «lam» birleşince    َْال   

«el» şeklinde okunur. 



 





Üzerinde bulunduğu harfin iki 
defa okunmasını sağlar. 
Dolayısıyla şeddeli harf, 

 aslında iki harftir. 
Bunlardan birincisi cezimli, 

ikincisi harekelidir.  
Örneğin   ِان  şeklinde yazılan 

kelime  َانِْ ن     « inne» 
diye okunur. 
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